
 
 
Verzonden: donderdag 9 november 2023 10:41 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: 'Update toekomstbestendigheid particuliere zwembaden' 
 
 
Geachte raadsleden, 
 
In december 2022 heb ik u geïnformeerd over ons voornemen om scenario’s te ontwikkelen voor de 
drie particuliere zwembaden waar we als gemeente een subsidierelatie mee hebben, te weten: BES 
Ten Boer, Scharlakenhof Haren en Zwembad Hoogkerk. Deze particuliere zwembaden hebben allen, 
in meer of mindere mate, te maken met uitdagingen rondom personeels-/vrijwilligerstekort, 
achterstallig onderhoud, het ontbreken van financiële middelen voor investeringen/verduurzaming 
en/of uitdagingen rondom de exploitatie door onder andere gestegen energielasten. Het 
ontwikkelen van deze scenario’s heeft als doel om de toekomstbestendigheid van deze baden in 
beeld te brengen en scenario’s te verkennen voor de toekomst.  
 
In het voorjaar is gestart met het uitvoeren van een conditiemeting bij alle drie de zwembaden en er 
is een meerjarenonderhoudsplan (MJOP) opgesteld. Daarnaast wordt in het lopende 
capaciteitsonderzoek sport extra aandacht gegeven aan de particuliere zwembaden in relatie tot de 
benodigde zwemcapaciteit binnen onze gemeente. We hebben ondersteuning geboden aan 
Zwembad Hoogkerk om het zwembad deze zomer na een periode van sluiting weer geopend te 
krijgen. Met succes, want er is inmiddels weer een enthousiast bestuur actief en vele inwoners 
hebben deze zomer de weg naar het zwembad in Hoogkerk weer gevonden. Daarnaast hebben we 
voor de zwembaden (zowel de particuliere zwembaden als de zwembaden van Sport050) een 
landelijke subsidie aangevraagd die een tegemoetkoming biedt in de meerkosten voor energie (SPUK 
MEOZ). Deze aanvraag is gehonoreerd en op dit moment worden er gesprekken gevoerd met de 
stichtingsbesturen over de verlening en verantwoording van deze subsidie aan het Rijk.  
 
De komende maanden worden gesprekken gevoerd met de betrokken stichtingsbesturen over hoe 
de zwembaden er op dit moment voor staan en hoe zij naar de toekomst kijken. Hierbij gaat het om 
een brede analyse waarbij het gebouw (MJOP, duurzaamheid en technische levensduur), de 
technische installaties, de exploitatie, (wijzigingen in) wet- en regelgeving, financiële draagkracht en 
de vitaliteit van de organisatie onder de loep worden genomen. Op basis van deze gesprekken 
worden scenario’s opgesteld voor een toekomstbestendige exploitatie- en eigendomsvorm waarbij 
de voor- en nadelen van de verschillende varianten met een risicoparagraaf worden gepresenteerd. 
Het bureau Olco voert deze opdracht, met medewerking van de drie stichtingsbesturen, namens de 
gemeente uit. Deze scenario’s worden in Q2 van 2024 aan uw raad gepresenteerd.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
Inge Jongman 
Wethouder 
 


